
Touto dobou se před 93 lety schylovalo ke konci Velké války, která dnes
nese označení I. světová. Tuto dobu si připomínáme především díky 28.
říjnu, kdy dnes již obecně málo známá pětice mužů podepsala zákon
ustavující Československý stát. V ten den se v Praze nadšeně jásalo ani ne
tolik pro vznik nového národního státu, ale především pro konec
strastiplné války a monarchie, pod kterou „ jsme tři sta let trpěli“. Zato, že
se od zmíněného dne připomíná vznik československého státu, můžeme být
přitom vděčni 4leté válce, která neměla obdoby. To ona výrazně urychlila
rozpad monarchie a před jejím začátkem se nikdo neodvažoval nahlas po-
mýšlet o národní nezávislosti. Byl to takový dárek za přežití a strádání vá-
lečných let.
Válka sice neprobíhala na našem území, ale silně zasáhla do života kaž-

dé rodiny, samozřejmě i jirenské. Postupem válečných let se stále silněji
projevoval nedostatek jídla, a to nejen ve městech, ale i na venkově, který
potraviny produkoval. Zemědělci byli zatíženi zejména povinným odvádě-
ním obilí. Obce na tom byly podobně. I Jirny, nehledě k prázdné pokladně,
musely státu poskytovat válečné půjčky v několika sériích. A když se ne-
dalo brát z obce, musely se na půjčku složit obyvatelé.

Velká potíž nebyla jen s financemi a nedostatkem potravin, ale i s pracovní silou, které bylo zejména o žních
potřeba velké množství. Jenže mladí muži oplývající největší pracovní výkonností bojovali za císaře pána a je-
ho rodinu. Několikera odvodům se vyhnul málokdo. Na titulní fotografii vidíte jirenské mladíky právě při
jednom z odvodů. Pravděpodobně se jedná o jeden z posledních, a to z roku 1918, kdy byli povoláni chlapci,
kteří se narodili v roce 1900. Ti měli alespoň štěstí, že nebyli ve většině případů odesláni na frontu, ale sloužili
jako záloha v domobraně. Avšak odvody branců od té doby až do svého zrušení v roce 2004 nezpůsobovaly
tolik žalu a tolik pocitu marnosti jako v roce 1918. Naštěstí se všichni mladíci na fotografii ke svým rodinám
vrátili, narozdíl od mnoha jiných, kterým byly v průběhu dvacátých let stavěny památníky.
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Milí čtenáři,
podzim už ukazuje svou charakteris-
tickou tvář. Častější depresivnost po-
časí trochu tlumí barevnější příroda,
která vytváří nádherný kontrast s na-
stupující zimou, která pestrosti nepře-
je. Nicméně nad fascinujícími
proměnami přírody už byly popsány
stohy papírů.

Říjnové číslo Jirenského zpravo-
daje se melancholicky nepozastavuje
nad ročním obdobím, ale přináší další
novinky ze života obce. Nejprve se
ohlíží za posledním zasedáním zastu-
pitelstva. A následují další běžnéjší
rubriky včetně té nejrozsáhlejší, která
je věnována místním spolkům a or-
ganizacím. Po prázdninách přichází se
svými příspěvky i mateřská školka.

Věříme, že i v tomto vydání najdete
příspěvek hodný pozornosti.

Vaše redakce

Milan Bednář
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P r o g r a m :
1 . Změna ve složení zastupitelstva obce
2. Dodatek č.1 k obecní vyhlášce o místních poplatcích
3. Zřízení věcných břemen pro ČEZ a RWE
4. Přístavba a nástavba ZŠ II.
5. Různé
6. Diskuse a závěr

ad 1) Členka zastupitelstva pí. PhDr. Borková, která byla
zvolena za stranu TOP 09, oznámila, že vzhledem k značné
vytíženosti a náročnosti svého zaměstnání nebude moci vy-
konávat funkci zastupitele a že se vzdává svého mandátu.
Na jej í místo po řádném složení slibu nastoupil další v pořa-
dí ze strany TOP 09 p. Ing. Jan Lehečka, který přítomným
podal o své osobě základní informace. Pan starosta podě-
koval paní PhDr. Borkové za spolupráci v zastupitelstvu
a jej í čas věnovaný obci.
ad 2) Na základě doporučení a konzultace s právním oddě-
lením MV byl zastupitelstvem vypracován návrh k dodatku
č. 1 k OZV o místních poplatcích č 1 /2011 , která byla přija-
ta letos 9. 3 . V čl. 1 2 dochází k následujícím úpravám:

- v bodě 1 písm. e) se upravuje sazba za umístění luna-
parků a jiných obdobných atrakcí, a to ze 100 Kč/m2

a den na částku 10 Kč/m2 a den.
- do bodu 1 se vkládá nově písmeno h) umístění skládek
včetně bioodpadu a kompostérů – 10 Kč/m2 a den

- do bodu 1 se vkládá nově ještě písm. i) umístění re-
klamních zařízení – 100 Kč/m2/den.

- v bodě 2 písm. a) umístění stavebního zařízení a sklá-
dek staveb. materiálu dochází k novému členění, a to:
písmeno a) dočasné umístění zařízení stavby, stavební
buňky, mobilní toalety apod. zařízení 400 Kč/měsíc

- písm. b) za dočasné složení stavebního materiálu,
pokud se jedná o stavbu s platným stavebním povo-
lením nebo ohlášením stavby 300 Kč/měsíc.

- nově s vkládá písm. c) za dočasné umístění kontejneru
na směsný odpad 200 Kč/měsíc

- nově se vkládá písm. d) za sedací místa bez obsluhy
zřízena vně restaurace pro období květen – září
500 Kč/měsíc.

- Sazby za vyhrazení trvalého parkovacího místa pro vo-
zidla do 3,5 t resp. nad 3,5 t zůstávají stejné a jsou
ustanoveny pod písm. e) (původně písm. b).

Zastupitelstvo bere na vědomí – odsouhlaseno 12 hlasy.
ad 3) Zřízení věcných břemen pro RWE a ČEZ – zřízení
bylo předdiskutováno a projednáno na pracovních pora-

dách 3. 8., resp. 7. 9. 2011 a jedná se o:
- 2x zřízení věcného břemene pro ČEZ za montáž pojist-
kových skříní a naspojkování kabelu v délce 2 x 5 m
na pozemcích parc. č. 1 709 a 1750 (ul. Čechova a ul.
U Lesa)

- 1x zřízení věcného břemene pro ČEZ za elektropří-
pojku na pozemku parc. č. 647/5 (ul. Brandýská)

- 2x zřízení věcného břemene pro RWE pro plynofi-
kační přípojku na pozemku parc. č. 1 741 /1 (ul. Hlavní)
a dále pro plynofikační přípojku na pozemku parc.
č. 1 59/5 a 1715 (ul. Tyršova).

Zastupitelstvo obce bere na vědomí a souhlasí – 12x ano.
ad 4) Obec i v letošním roce věnovala školství velkou po-
zornost a tím i velké finanční prostředky. Po loňském
prvém kroku, kdy byly zrealizovány nezbytné úpravy pů-
vodního objektu MŠ pro potřeby ZŠ, byla pro rozšíření
kapacity ZŠ připravena druhá etapa, jej íž součástí byla:
Demolice části mezisklepních prostor, původní střechy
a nutného stavebního zajištění bývalého bytu po Polív-
kových. Následovala stavba nových prostor – sborovny
pro učitele, 4 nových tříd včetně hygienických zázemí
a úprava a rozšíření šaten. Kolaudace stavby proběhla
30. srpna, následně se ještě čekalo na souhlasné stanovisko
od hasičů. O tom, jak se stavba povedla, se budou moci
občané sami přesvědčit zhruba v polovině října, kdy pí. ře-
ditelka Mgr. Kudrnová připravuje den otevřených dveří.
Co se týká naší žádosti o finanční dotaci, víme pouze to, že
žádost prošla 1 . kolem a čeká se na konečný výsledek.
ad 5) Rekonstrukce topení v KD včetně kotelny a vybu-
dování plynofikační přípojky – práce zahájeny, termín
ukončení stanoven na konec měsíce října. Mimo tento roz-
sah prací je počítáno ještě i s výměnou 3 starých oken (šat-
na + kuchyň) a alespoň s vymalováním sálu a předsálí.
Zástupci kulturního výboru pí. Bělová a p. Kopecký podali
informaci k chystanému slavnostnímu otevření po rekon-
strukci KD, které by mělo proběhnout 12. listopadu od
15 hod. Veřejnost bude o této akci včas informována,
podobně tomu bude i při vánočním koncertu, který je při-
praven na 16. 1 2. 2011 .
Intenzifikace a rozšíření ČOV – p. starosta informoval pří-
tomné o získaných finančních prostředků od firem z prů-
myslové zóny a o zahájených prací 1 . etapy intenzifikace.
Zakázku vyhrála ve výběrovém řízení firma Ekosystém,
termín ukončení prací je počítán k 31 . 1 0. 2011 , jedná se
o stavební úpravy včetně rozšíření oplocení a vrat pro
2. etapu, hlavně však o technologické zařízení a elektroroz-
vody včetně zařízení měření a regulace.
Autobusová doprava – k 1 . 9. zahájena linka 343 – spojení
do Zelenče (1x ráno, 2x v poledne). Měsíční provoz bude
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Zprávy z obce
Zápis veřejného zasedání zastupitelstva
obce dne 21. 9. 2011
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Zasedání zastupitelstva obce se odvíjelo zpočátku velmi
poklidně a žádný bod programu nepředstavoval příčinu pro
otevření vášnivější polemiky. Po pevném programu však
přišla diskuze, která gradovala vystoupením obyvatel z uli-
ce Luční. Konfrontace názorů ukázala v plné kráse hlubší
problém v komunikaci mezi představiteli obce a jej ími
obyvateli, který je dnes typický snad pro každou obec. O
co šlo? Obyvatelé z ulice Luční se postavili proti části
plánu ozelenění obce, která se věnuje jej ich lokalitě. Podle
jej ich názoru výsadba nevyhovuje zdejšímu prostředí tím,
že nevhodně zužuje ulici a pro nepřehlednost by mohlo do-
j ít například k ohrožení hrajících si dětí. Starosta naopak há-
j il projekt, který byl pečlivě připraven expertkou pro danou
oblast. Spor, který vzplanul krátce před zasedáním zastupi-
telstva, byl nakonec vyřešen smírně díky kompromisní vari-
antě.

Témata takových rozepří mezi samosprávou a občany se
mění, ale podstata zůstává. Na jedné straně je to způsobeno
obyvateli, kteří se obecním záměrům příliš nevěnují. Tedy
do té doby, než se ukáže, že zasahují k hranicím jej ich po-
zemků. Na druhé straně představitelé obecní samosprávy
přirozeně neobcházejí všechny obyvatele, kterých se
projekt dotýká, ale dávají ho na vědomí často pouze na zá-

kladě zákonných norem. Dotčení obyvatelé pak mají pocit,
že se projekt snaží samospráva jakýmsi způsobem utajit
a je samotné poškodit. Tím vzrůstá vzájemná nedůvěra.
Nacházejí se důvody, proč je projekt špatný - zkrátka - kdo
chce psa bít, hůl si vždycky najde. Ta nedůvěra nám je dá-
na snad už z dob minulých a nelze j i jednoduše řešit.

Milan Bednář

Ve středu dne 12. 1 0. 2011 proběhne v obci Jirny povinné
očkování psů proti vzteklině. Akce se bude konat v Jirnech
od 16.00 do 16.30 hodin ve dvoře OÚ a v Nových Jirnech
od 16.35 do 17.1 0 hodin u hasičské zbrojnice, ulice
Dělnická.

Cena vakcíny je 60 Kč na 1 rok a 100 Kč na 3 roky.
Očkovací průkazy vezměte s sebou, pes musí být na vo-

dítku a opatřen náhubkem.

následně vyhodnocen, dle držeb bude určena výše plateb
a dále bude rozhodnuto o existenci tohoto spojení.
Dále je uvažováno ze strany dopravce i Ropidu o nasazení
kloubových autobusů na některých přetížených spojích
linky 304 a 344. Návrh vypracován ve 3 variantách, otáz-
kou zůstává, jak bude finančně podpořen ze strany obce
Šestajovic a Horoušan.
Ad 6)

• p. Kodet – dotaz ve věci zneprůjezdnění ul. K Lesu –
učiněn pouze 1 . krok (montáž dopravní značky „slepá
ulice“). Vzhledem k nejednotnosti občanů k této proble-
matice, kdy někteří požadují zachování průjezdnosti,
bude definitivně rozhodnuto na příští pracovní poradě

• Ing. Havlová – okomentování vyhlášky o veřejném
pořádku včetně neukázněnosti některých občanů.

• pí. Janečková – dotaz na legálnost parkování tahače
a kamionu firmy PENNY v ul. V Alejích – prověří
p. Rytíř.

• p. Krchov, p. Šrůtek – otázka zřízení obecní policie,
spolupráce s Policií Úvaly k zajištění dopravní bez-
pečnosti a další snižování kriminality v obci. Osloven
OÚ Šestajovice ke spolupráci s obecní policií, připravu-
je se návrh veřejnoprávní smlouvy. Co se týká dopravy
a bezpečnosti v okolí školy, vyjmenoval p. starosta
opatření, která byla j iž učiněna (měření rychlosti, vý-
stražná signalizace, svodila, vyvýšené přechody
a snížená rychlost). Připravuje se rozšíření parkovací
plochy pod ZŠ II.

• p. Šrůtek, pí. Balčíková a p. Gutl – nesouhlas s výsad-

bou zeleně v zadní části ul. Luční (což by mělo za ná-
sledek možné nepřidělení dotace či další komplikace)
s odvoláním na malou šíři prostoru – 8 m, možnou ná-
slednou nepřehlednost a padající listí s event. drobný-
mi plody.

• Za současných norem je určena šíře dvousměrné ko-
munikace na 5,5 m, u chodníku udává norma šíři 2 m.
Dle normy je možno do chodníku vsadit stromy za
předpokladu, že čistý průjezd mezi oplocením nemovi-
tosti a stromem bude činit alespoň 0,9 m (nutný prů-
jezd pro vozíčkáře).

• Pan starosta ukončil debatu k tomuto bodu pro neukáz-
něnost diskutujících (předtím zatím několikráte napo-
mínáni) s tím, že touto záležitostí se bude zabývat dále
zastupitelstvo obce na pracovní poradě. Proběhne
konzultace s projektantkou Ing. Řehákovou a dále Ing.
Potočiárovou, která zajišťuje kontakt s SFŽP.

• p. Kodet – dotaz k přehodnocení připravované
stavební uzávěry. Pan starosta seznámil přítomné
s rozpracovanou změnou územního plánu č. 6 (jedná
se o již schválenou část změny ÚP č. 4) a podal řádné
důvody pro jej í dokončení. Zároveň vyjmenoval loka-
lity, kde by bylo možné stavební uzávěru zrealizovat.

• p. Šrůtek a pí. Balčíková – dotaz ve věci navýšených
dešťových vod v Jirenském potoku a na jeho občasné
znečištění. Potokem protékají vody až z Horních Po-
černic z ČOV, kontrola mostku pod silnicí II/1 01 ne-
shledala v korytu nepořádek – průtok nesnížen, trubka
PVC DN 300 potrubí slouží jako havarijní pojistka.

Zprávy z obce

Pozvánka na průvod obcí s položením kytic

Vedení junáckého střediska „Br. Fandy Antoše“ Jirny
pod záštitou Obecního úřadu Jirny pořádá dne 27. 1 0.
2011 průvod obcí s položením květin. Sraz členů stře-
diska je u klubovny v 16.30, sraz pro ostatní je v 16.45
u Cukrárny U Antošů, začátek průvodu v 17.00. Sr-
dečně zveme občany naší obce a rodiče členů.

Co v zápise nenajdete

Očkování psů proti vzteklině

OÚ
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V kulatém roce 1900 byly v areálu kostela postaveny hned
dva kříže. Nejednalo se přirozeně o kříže hřbitovní, jelikož
se už od roku 1885 po-
hřbívalo na okraji Jiren.
Kříže snad souvisely
s širší úpravou areálu
a možná i kostela
samotného, ale o tom se
nám žádných zpráv ne-
dochovalo. Farář
V. Brabec, aby zanechal
důstojnou památku na
zesnulé, nechal při plotu
kostelního areálu vztyčit
přes tři metry vysoký li-
tinový kříž s pískov-
covým podstavcem. Do
podstavce umístil
tabulku s textem „Vě-
nováno památce našich
milých osadníků, kteří
na starém hřbitově od-
počívají“. Ta se do
dnešní doby nezachova-

la a kříž tak ztratil svůj původní smysl. A ačkoliv se ne-
jedná o žádné kvalitní umělecké dílo, je kříž díky své

Zprávy z obce

Základní škola J irny
zve rodiče a přátele školy

13. října v 16 hodin

na
slavnostní otevření zrekonstruované budovy ZŠ 2

v Navrátilově ulici 69
s prohlídkou a následným pohoštěním.

V 1 7 hodin vyrazí průvod skřítků s lucerničkami
a lampiony na cestu ul icemi

a přivítá nadcházející podzim.

Skřítkovské převleky vítány.
Tři nejhezčí skřítci budou odměněni!

AŤ ŽI J Í SKŘÍTKOVÉ!

Jirenské památky

Kříž na památku starého hřbitova Kříž manželů Hellbergových
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V září 2009 jsem v místní Sokolovně začala vést kroužek
country tanečků.

S propagací a rozjezdem kroužku tehdy velice pomohla
paní Křížová. Rok byl úspěšný, děti měly několik vystou-
pení a všichni jsme se těšili na další školní rok. Studuji na
Praze 4, proto je pro mě dojíždění do Jiren komplikované.

V červnu 2010 jsem se s vedením Sokola dohodla, že
v prvním týdnu září dám vědět, který den v týdnu budu mo-
ci vést tanečky.

Jaké bylo moje překvapení, když 1 . 9. 2010 byla tělo-
cvična téměř komplet obsazená! Sdělila jsem Sokolu, že
mám volno jen ve čtvrtek a že bych ráda s kroužkem dál
pokračovala.

Bylo mi řečeno, že už místo není a není j isté, zda to ještě
půjde změnit.

Velice mě to překvapilo i zamrzelo, už jen kvůli těm dě-
tem, které byly nadšené a zapálené do tance. Nechtěla jsem
je zklamat, a tak jsem rychle hledala náhradní řešení.

Ve chvíli, kdy jsem se dohodla s ředitelkou MŠ paní
Křenkovou a sepsaly jsme spolu smlouvu, ozvalo se vedení
Sokola, že má pro nás místo.

Nemám ve zvyku rušit písemné dohody, proto jsem
Sokolu poděkovala a řekla, že j im nechci nic komplikovat
a působit problémy vedoucím kroužků, kteří by nám muse-
li přenechat svůj čas v Sokolovně.

V září 2010 jsme tedy začali tančit v MŠ. Na tanečky se
přihlásilo 20 dětí, prožili jsme společně krásný rok s něko-
lika vystoupeními v obci.

V červnu jsem se tanečnic i tanečníků zeptala, jestli bu-
dou chtít chodit i další rok.

Odpověď byla jednoznačná a já jsem začínala promýšlet
choreografie složitějších tanců.

Začátkem září jsem všem dětem poslala SMS zprávu,
kdy začínáme a pro jistotu jsem vytiskla několik nábo-

rových plakátů. Síť kroužků je široká a někdo se možná
odhlásí. Jeden plakát zalitý ve fólii jsme přitloukli připí-
náčky na vývěsku k zastávce, druhý jsme vylepili ve školní
j ídelně, třetí jsme poslali do družiny. Pak se začaly dít po-
divné věci. Plakátek ze zastávky druhý den zmizel, někdo
ho musel vytrhnout, připínáčky zůstaly.. .

1 3 dětí se odhlásilo, jedna holčička se přihlásila. Na
první schůzku přišlo 8 dětí.

Nechápu, co se přes prázdniny stalo, proč jsme
najednou nežádoucí? S 8 tanečníky se country tance bohu-
žel učit nedají. Nemůžu se ubránit pocitu, že někdo proti
nám zahájil tvrdý boj a má vliv na rodiče mnoha dětí.

Několik rodičů nám nezávisle na sobě potvrdilo, že proti
nám bojuje Sokol.

Proč? Nerozumím.
Nic špatného jsem neudělala, nechci ani s nikým

bojovat! Chtěla jsem jen dělat to, co mě baví a to, co
umím, jsem chtěla předat dětem. Mrzí mě, že jsem musela
zklamat několik nadšených tanečnic, ale nechci být
v Jirnech někomu trnem v oku.

Děkuji všem, kteří nám fandili a v naší činnosti nás pod-
porovali, nesmírně si toho vážím. Tanci se chci věnovat
i nadále, ale v Jirnech to už asi nebude. Je mi smutno
z toho, co dokáže lidská zášť, zloba a nepřejícnost.

Iveta Vodičková

Jirenské památky

Dopisy ctenáru

poloze památkově chráněn.
Druhý kříž ze samého počátku minulého století je o po-

znání zajímavější. Svým vzhledem jasně ukazuje na dobu
svého vzniku, kdy se v architektuře projevoval historizující
styl v plné kráse. Výjimečný je však použitým materiálem,
a sice bílou žulou. Než ho zahalily nečistoty a řasy, téměř
zářil a jakoby přitahoval ke kostelu. Snad i proto byl oblí-
ben o svátku Božího Těla a představoval jedno ze zasta-
vení. Na vysokém podstavci je vysekán nápis „Ke cti
a chvále Boží věnovali manželé Hugo a Anna Hellbergovi
1900“. Donátor Hugo Hellberg nepatřil do žádné rodiny
místních usedlíků, jelikož se toto jméno v Jirnech neobjevu-

je, ale nejspíše byl vysokým úředníkem na jirenském dvo-
ře. I proto měl dostatek finančních prostředků, aby zhotovil
zbožné zastavení z kvalitnějšího materiálu, než původně
bylo. Žulový kříž totiž pouze nahradil dřívější dřevěný,
který tu stál od roku 1876 a kdyby se zachoval, rozhodně
by nepatřil mezi umělecké skvosty. Byl velmi prostý, nej-
spíše lidovým dílem, ozdoben pouze malovaným ple-
chovým obrazem Panny Marie.

Obě památky bohužel zapadají do kontextu dalších ji-
renských drobných památek. Dlouhodobou neúdržbou
nejsou zrovna v nejlepším stavu a navíc mají své zku-
šenosti s návštěvou vandalů.

Vystoupení tanečního kroužku v červnu tohoto roku

Proč musel v Jirnech skončit taneční
kroužek pro děti „SWEETCOUNTRY
KIDS“?

Milan Bednář
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O víkendu 2.–4. 9. 2011 jsme uspořádali pro mladé hasiče
oblíbené dvoudenní soustředění na Slapech v kempu Cho-
lín. Všichni se celé prázdniny těšili na připravený program
naší vedoucí.

V pátek sraz u hasičárny, zamávání rodičům a vyrážíme.
Po příjezdu do kempu jsme se hned všichni zapojili do
stavění stanů. Děti už byly předem domluvené, kdo s kým
bude ve stanu spát. Když jsme si vybalili věci, tak hurá na
večeři. Komu večeře nestačila, ještě si opekl na ohníčku
buřta. Umýt a do pelíšků, čekal nás všechny náročný den.

V sobotu ráno po budíčku následovala rozcvička pod ve-
dením dvou dospěláků. Hygiena, snídaně a hurá na pří-
pravy před plánovaným během. Dospělí šli připravovat trať
a stanoviště v lese a děti pilně trénovaly – zdravovědu,
topografii, uzlování a také střelbu ze vzduchovky. Většina
z nich se od loňského roku hodně zlepšila a ti noví se moc
snažili. Po obědě a poledním klidu jsme se koupali v řece.

Bylo to super, počasí vyšlo skvěle, tak jsme si to užili. Pak
jsme vyrazili do lesa na připravenou tříkilometrovou trať.
Do cíle doběhli i ti nejmenší, zvládli také úkoly na
stanovištích. Po svačince v lese jsme se vrátili zpět do
kempu. Začaly přípravy na podvečerní rej v maskách. Ani
letos dospěláci nezklamali! Masky byly naprosto úžasné
a originální! Po vyhodnocení odpoledního běhu a krátkého
křepčení jsme se těšili na večeři – grilovanou kýtu. Po
setmění jsme pro děti připravili stezku odvahy, označenou

svítícími kroužky. Na trasu vyrážely ve dvojicích a na
stanovištích odpovídaly na otázky týkající se hasičských
znalostí. Za správné odpovědi si mohly vzít sladkou odmě-
nu zavěšenou na stromě. Po zdolání této stezky je čekalo
společné hledání pokladu, který střežila zlá čarodějnice,
která měla pro děti připravenou šifru. Po rozluštění j im
musela poklad vydat. Všichni měli velkou radost
a o poklad v podobě sladkostí se spravedlivě rozdělily.

V neděli ráno po snídani začalo balení a přípravy k od-
jezdu. Před obědem měli děti připravenou ještě jednu hru
„šipkovanou“. Po vynikajícím obědě patřila všem ještě ma-

Zdravotnický koutek

Spolky a organizace

Věděli jste, že medu je několik druhů, které se liší květina-
mi, které včely navštíví?
Základní tři druhy jsou: med květový, med smíšený, med

lesní.
10 z mnoha důvodů, proč jíst med

1 . Léčivé látky medu se používají nejméně 3000 let na lé-
čení různých zdravotních potíží.
2. Syrový med skvěle pomáhá na 90 % různých alergií.
3 . Trápí-li vás bolest v krku, užívejte med 3x denně. Med
obsahuje látky, které bojují v krku s infekcí.
4. Sklenice teplé vody spolu s dvěma lžičkami medu a citro-
nového džusu každé ráno čistí krev.
5. Trápí vás chřipka? Cucejte 2 lžičky medu a popijej te
horký čaj - několikrát denně.

6. Med se může aplikovat na povrchové a zanícené rány.
Obsahuje malé množství peroxidu vodíku. Může být
účinný proti některým bakteriím, které jsou odolné vůči
antibiotikům.
7. Říká se, že med pomáhá řešit problémy se špatným trá-
vením a tiší žaludek.
8. Med je j iž po staletí prostředkem k léčení astma rychle
a efektivně.
9. Med je velmi dobrý proti chudokrevnosti, protože zvy-
šuje úroveň hemoglobinu v krvi. Je bohatý na železo, měď
a hořčík.
1 0. Pro zvýšení počtu červených krvinek: Vezměte mísu
plnou vašeho oblíbeného salátu, fazolí a další listové ze-
leniny a pokapejte dvěma čajovými lžičkami medu.

Hana Švehlová

Dnes o medu

Hasičské soustředění na Slapech
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lá odměna – zmrzlina.A pak hurá do vody!
Na 13 hod. k nám přijeli profesionální hasiči Středočes-

kého kraje ze Sedlčan. Dětem ukázali něco ze své techniky
a vybavení hasičského vozu Mercedes Actros. Největší
úspěch měl motorový člun, ve kterém se všichni za asisten-
ce profesionálního hasiče s plovací vestou projeli po Vl-
tavě. Krásný zážitek. Zbytek odpoledne jsme se ještě

koupali a pak domů. Nikomu se nechtělo! Doufáme, že se
dětem tento hasičský víkend líbil a byly spokojené i s vý-
sledky jej ich celoroční práce na trati.

Děkujeme OÚ Jirny za jej ich finanční podporu pro mla-
dé hasiče. Všem zúčastněným bychom chtěli také podě-
kovat za jej ich pomoc a přípravu.

za SDHNové Jirny Kopasová Martina - ved. mládeže
a Hrubantová Marcela

V sobotu 17. září se družstvo mladších a starších hasičů zú-
častnilo soutěže v požárním útoku v Křížkovém Újezdci.
I když jsme se to dozvěděli na poslední chvíli, stálo to za
to! Účast družstev z okolních sborů byla veliká. Útoky se
dětem fakt povedly a výsledek… Mladší družstvo soutěžilo
opět v novém složení s novými hasiči, kteří pouze jednou
trénovali, a přesto skončili na 5. místě z osmi družstev. Ti

starší ve složení - Fanda Balej , Hausdorfová Fána,
Chaloupka David, Kopasová Adéla, Kopasová Áňa, Marti-
novský Ondra, Šubrtová Karolína, Vančurová Kristýna se
umístili na krásném 2. místě! Vybojovali pohár a dostali
medaile, tak ještě jednou velká gratulace!

Choďte na schůzky, ať můžeme pilně trénovat a být
ještě lepší.

Děkuji rodičům za pomoc s odvozem dětí.
za SDHNové Jirny Kopasová Martina - ved. mládeže

a Hrubantová Marcela

Přestože zatím neuběhly dva měsíce pro naší pravidelnou
zprávu o činnosti našeho střediska, je zde další příspěvek
do obecního časopisu. Téma je ovšem velmi smutné.

V sobotu 10. září 2011 nás navždy opustil náš bratr
Josef Bařinka – Akela. Jeho srdce dotlouklo po dlouhé
těžké nemoci.

Bratr Akela se stal členem Junáka při jeho obnově v ro-
ce 1968 společně s dalšími chlapci z Jiren. Bývalí junáci
v čele s vedoucím F. Antošem založili nový oddíl. Asi 10
oldskautů a 10 junáků tvoří jádro oddílu. Akela se zapojuje
do činnosti oddílu a ještě před násilným ukončením
činnosti Junáka v roce 1970 skládá vůdcovskou zkoušku
a získává vůdcovský dekret.

Po další obnově činnosti Junáka v roce 1990 byl zaklá-
dajícím členem našeho střediska a stal se poprávu vůdcem
střediska. Byl to on, který zapálil náš první slibový oheň
v Zapomenutém údolí 30. března 1991 , do jeho rukou
skládali noví vedoucí a rádcové oddílů svůj skautský slib.
Spolu s dalšími slibovými ohni zapaloval v srdcích nových
členů malý oheň laskavosti a obětavosti pro skautské ideá-
ly. Během následujících dvaceti let byl tím, který kladl zá-
jem o středisko a skautské věci vždy na jedno z prvních
míst ve svém životě. Za svou neúnavnou práci byl odmě-
něn několika skautskými vyznamenáními.

Po propuknutí nemoci předal na podzim v roce 2010 své
vůdcovské místo a byl jednomyslně zvolen čestným vůd-
cem střediska. I nadále se podílel na chodu našeho středis-

Spolky a organizace

Ze soutěže s pohárem

Junák, středisko „BR. FANDY
ANTOŠE“ Jirny
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ka radou a pomocnou rukou, pokud mu to jeho zdraví dovo-
lovalo.

Skautské heslo zní: „Buď připraven!“ My však jsme na
tak brzkou ránu osudu připraveni nebyli. Osud však byl ne-
milosrdný a nebylo nám dlouho dopřáno čerpat z jeho
kontaktů a zkušeností. Přesto bychom mu chtěli poděkovat
za všechno to, co v nás zanechal a slíbit, že na něj nikdy ne-
zapomeneme.

Bratře Akelo, přejeme Ti, aby ses na své nové stezce se-
tkal s těmi bratry a sestrami, kteří nás opustili před tebou
a prosíme Tě, abys společně s nimi hlídal naše kroky a roz-
hodnutí.

Za středisko „BR. FANDYANTOŠE“ Jirny
Martin Bláha - Pabouk

Ve dnech 15.–18. 9. jsme letos opětovně navštívíli ma-
ďarské termální lázně. Po Gyoru, Sarváru, Hajdúnanási,
Hajdúszoboszló a Miskolc-Tapolce to byly již podruhé láz-
ně Mosonmagyaróvár, kde se nám v roce 2010 líbilo a vý-
hodou je i vzdálenost pouhých 360 km z Jiren. Autobus
Dobrobusu byl plně obsazen, ubytování v motorestu velmi
slušné. Problémem byly večeře. Chuťově výborné, ale por-
ce tak obrovské, že většina účastníků je zvládala s vypětím
sil, nebo si část nechávala k obědu další den. Členové zájez-
du byli ukáznění, k sobě navzájem ohleduplní a přátelští -

prostě dobrá parta. V sobotu jsme navštívili městečko
Sopron s historickým centrem a zbytky římského opevnění
osady Scarbantia na obchodní cestě mezi severní a j ižní
Evropou. Odpoledne jsme vyzkoušeli další termální lázně
Hodyke. Večery jsme trávili v motorestu při živé hudbě

a dobré zábavě a s vlastními sólisty pí. Vránovou, pí. Se-
kovou a p. Klvaňou. Termální léčivá voda pohladila kosti
a klouby nás všech. Již se těšíme na rok 2012, kdy pojede-
me znovu, když všichni jsme si nadšeně řekli na shle-
danou.

za ZO SPCCHIng. Zdenka Havlová

Baráčníci 1 4. května uspořádali zájezd na barokní zámek
Jemniště, kde zhlédli i nástěnné malby zobrazující výjevy
z řecké mytologie.

Rovněž si prohlédli překrásnou zahradu v okolí zámku,
kde jsou v přírodě různá zvířata. Dále pokračovali do kraje
Blanických rytířů a na návštěvu zámku a jeho prohlídku ve
Vlašimi.

1 0. září jsme uskutečnili zájezd na zámek v Dětenicích,
který je v barokním stylu. Tento zámek patří do kraje Čes-
kého ráje. V blízkosti je také zámecký pivovar, kde se vaří
pivo původní metodou z 18. století. Prohlédli jsme si histo-
rické sklepy a středověkou krčmu.

Při zpáteční cestě domů jsme navštívili město Poděbra-
dy, kde si členové prohlédli lázeňské prostředí.

Bylo krásné počasí, takže se zájezd účastníkům líbil.
Za Baráčníky M. Nová

Ani v podzimních měsících Vás nepřestáváme informovat
o činnosti Sboru dobrovolných hasičů v Jirnech. Od naše-
ho posledního příspěvku v Jirenském zpravodaji zazna-
menala naše výjezdová jednotka celkem tři zásahy.

K prvnímu z nich vyjíždělo naše první družstvo s CAS
K 25 Liaz v počtu 1+5 v pátek 5. 8. 2011 . Původně se mělo
jednat o požár cisterny na dálnici D11 , ale naštěstí se
jednalo pouze o zahoření na zadní nápravě přívěsu, ke kte-

Z činnosti ZO SPCCH

Spolky a organizace

Z činnosti Baráčníků

SDHJirny
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Přijel nás vesele pozdravit klaun Pepíno se psíky, vizte fo-

tografie - děti zaujal a paní učitelky pobavil, dokonce se
soutěžilo i v točení obručí kolem těla (děti i paní učitelka).Kdo navštíví naši MŠ tento rok

Spolky a organizace

rému došlo kvůli přehřátí ložiska v náboji zadního kola.
V pátek 2. 9. 2011 vyjížděla naše zásahová jednotka

v počtu 1+3 s CAS 32 TATRA 815 k taktickému cvičení,
které simulovalo požár koncového zařízení na pohonné
hmoty v areálu firmy Čepro a. s. ve Mstěticích. U tohoto
cvičení zasahovalo celkem devět jednotek požární ochrany,
Policie ČR a zdravotnická záchranná služba.

Třetím zásahem naší výjezdové jednotky byla dopravní
nehoda s vyproštěním osob na silnici č. 1 01 mezi Novými
Jirny a Úvaly. K této nehodě vyrazila naše jednotka s RZA
Opel Campo v počtu
1+2. Po vyproštění byl
řidič osobního automo-
bilu předán do péče zá-
chranné služby.

V letošním roce je to
přesně 130 let od doby,
kdy se sešlo pár míst-
ních obyvatel a založilo
j irenský hasičský sbor.
Nás jako pokračovatele
hasičské tradice
v Jirnech čekal nelehký
úkol, a to uspořádat dů-
stojné oslavy tohoto vý-
ročí. Datum oslav padlo
na sobotu 3. 9. 2011 .
V rámci těchto oslav
proběhla slavnostní
schůze, na které jsme
přivítali starostu obce
p. Skořepu, starostu
okrsku č. 6 p. Křížka,
starostu okresního sdru-

žení hasičů Praha - východ p. Lacinu a člena výkonného
výboru SHČMS p. Ing. Antonína Maděru, který nám za na-
ši dlouholetou a obětavou práci v hasičském hnutí předal
stuhu 2. stupně k našemu čestnému praporu. Dále byla
v kulturním domě uspořádána výstava připomínající histo-
rii a současnost našeho sboru a za kulturním domem byla
výstava techniky naší i okolních sborů. Jako zlatý hřeb ce-
lého dne byla provedena spanilá j ízda obcí, při které naší
obcí projel konvoj 12 hasičských speciálů.

za SDHJirny Milan Slabý

Školství
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Dále se těšíme:
• na divadlo Koloběžku,
• cirkus Cecilku,
• pana fotografa,
• první lekci plavání,
• tradiční cvičení jógy s panem Kailem i pro ty nej-
mladší,

• divadlo Albatros s pohádkou „O vykutáleném straši-
dle“,

• pohádky „O Káče“,
• na pana kouzelníka a jeho zlobivé míčky,
• divadlo paní Lhotákové s pohádkou „Jak dráček našel
kamarády“,

• na dudáckou vánoční pohádku,
• pásmo o Safari s Taniou Malou,
• pohádku „Jak vodníček uklízel rybníček“ od paní Lho-
tákové,

• divadlo Hračka,
• divadlo Kůzle s pohádkou „O princezně, která chtěla
všechno hned“,

• cirkus Adonis,
• sokolníka s přednáškou a ukázkou ptactva,
• svíčkárnu Šestajovice s mini-zoo a výrobou svíček.

Dále pro děti neustále vymýšlíme zpestření v podobě výle-
tů, vycházek či návštěv cukrárny, obchodu, lékárny, záze-
mí fotbalového hřiště apod. Minulý rok si předškoláci
vyzkoušeli i poslat dopis s obrázky přímo z pošty. Obrázky
jsou k vidění na zámku Radim.

Martina Bilová z MŠ Jirny

Prodám rodinný dům o dispozici 5+kk
a podlahové ploše 210 m2 se nachází na konci slepé
ulice v Jirnech, Praha - východ. Celý dům je dispo-
zičně velmi velkoryse řešen. Místnosti jsou
prostorné, koupelna v obou patrech, z obývacího
pokoje vstup na terasu. Dům je postaven v roce 1995,
je podsklepený, s garáží o výměře 110 m2. Napojení
na veškeré IS. Lze využívat k bydlení + podnikání.
Na dům navazuje kancelář se sociálním zařízením
a skladové prostory. Ideální využití pro autodílnu,
pneuservis, velkoobchod. U domu zapěstovaná za-
hrada, která společně s polohou domu zajišťuje
dostatečné soukromí. V Jirnech kompletní občanská
vybavenost.
Kontakt: 777 890 891 nebo vpanek@email.cz

Školství

4 kuřecí stehýnka, 5 větších brambor, 20 dkg slaniny, 1 ci-
bule, 3 vejce, 3 housky, mléko, sůl, majoránka, ml. kmín,
koření na pečené kuře, máslo na vymazání plechu
Brambory nastrouháme nahrubo, vymačkáme šťávu, přidá-
me osmahnutou slaninu na cibulce, housku na kostičky
namočenou v mléce (vymačkanou) a ostatní přísady. Smí-
cháme, těsto nalijeme na vymazaný plech a položíme oko-
řeněné kuře, nejprve obráceně, potom otočíme – aby se
udělala kůrka.
Je to fakt dobrota – budete mít boule za ušima!

Hana Švehlová

Kuře na bramboráku

Recepty z našichobcí

Inzerce
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Elektronik servis:
Petr Čadil

opravy - zapojení - nastavení - prodej

TV, antény, satel it, DVD, H ifi , rádio, herní
konzole a další elektronika

Barákova 1 795, 250 82 Ú valy
volejte: 606 550 808
e-mail : petr.cadil@volny.cz

posouzení a odhad ceny opravy zdarma

www. cad i l . cz

AUTODOPRAVA

NONSTOP

MILAN PETRUŽÁLEK

× odvoz kontejnery

× sutě, odpad, písky, drtě

× recykláty, tříděná zemina

× přeprava materiálu

× avia, liaz, tatra, iveco

× zemní a výkopové práce

× smluvní ceny

Telefon: 281 931 419, 281 931 164
Mobil: 603 242 142, fax: 281 931 512
www.sute-pisky.cz

Pavel Hokr a Středisko volného času Všenory

KLAVÍR, KYTARA, FLÉTNA A DALŠÍ
➢ učíme se hrát pro vlastní potěšení
➢ hrajeme písničky, které si sami vybíráte
➢ žádné stupnice, žádné etudy
➢ koncertujeme 3x ročně
➢ první 2 hodiny výuky jsou nezávazné
HRAJEME  NAPŘÍKLAD: SKÁKAL  PES,  NENÍ 
NUTNO, MACH A ŠEBESTOVÁ, KDYŽ JDE MALÝ 
BOBR SPÁT, SEVERNÍ VÍTR, MY HEART WILL GO 
ON,  HŘÍŠNÁ TĚLA KŘÍDLA MOTÝLÍ,  ČÍM TO JE, 
SPOMAĽ,  MAMMA MIA,  VODA ČO MA DRŽÍ  NAD 
VODOU, MĚLS MĚ VŮBEC RÁD, LISTEN TO YOUR 
HEART,  FALLING  SLOWLY,  PRÍBEH  NEKONČÍ, 
KNOCKIN' ON HEAVEN'S DOOR, DÍVÁM SE DÍVÁM
MÍSTA VÝUKY  :   Jirny, Brandýs nad Labem, Vinoř, 
Šestajovice, Nehvizdy, Klánovice, Jesenice, Újezd 
nad Lesy, Průhonice, Říčany a další obce v okolí 
Prahy
INFORMACE A PŘIHLAŠOVÁNÍ:
e-mail: info@pavelhokr.cz
tel.: 608 745 262 (Zdeněk Švehla)

Na internetových stránkách najdete ceník,
aktuální koncerty, rozvrh volných termínů,

můj názor na ZUŠ, náš přístup a další informace 

www.pavelhokr.cz
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ABAK, spol. s r. o., Na Jarov  4, Praha 3, tel.: 603 449 506, 246 030 670 (10.00 až 16.00 hod.)
e-mail: ujezd.net@abak.cz, http://www.ujezd.net

P ipojte se kdekoliv v lokalit : B chovice, B chovice II, Újezd nad Lesy, Rohožník, Blatov, Sib ina, Kolod je, Kv tnice, 
Stupice, Sluštice, Dobro ovice, Dube , Dube ek, Hájek, K enice, Pacov, B ezí, Strašín, Babice, Doubek, Zlatá, T ebohostice, 
Škvorec, Hradešín, P išimasy, Sk ivany, Límuzy, Masojedy, Doubrav ice, Štíhlice, Vyžlovka, Kozojedy, Kostelec nad ernými 
Lesy, Tuklaty, Tlustovousy, B ežany II, Vyšeho ovice, Horoušany, Horoušánky, Úvaly, Nové Jirny, Jirny, Nehvizdy, Mst tice, 
Zelene , Šestajovice, Klánovice (rozhraní Klánovic a Šestajovic), Praha 10 Zahradní M sto – okolí ulice Jablo ová

INTERNET
A TELEFONNÍ LINKY

Zbavte se zbyte ných plateb!

Kvalitní, rychlý a levný p ístup k internetu 24 hodin denn .
Žádné datové limity ani penalizace „fair user policy“.
Dohled nad sítí a servis sít  24 hodin denn .

 VoIP telefonní linky bez paušálních poplatk
 samostatná linka pro p ipojení k PCO
 servis linky v etn  dopravy technika
 pouze za 1 K  veškerý HW pro p ipojení k síti

ZDARMA:

Internet i s telefonní linkou 

již od                     bez DPH m sí n250 K

volejte 246 030 670
www.ujezd.net




